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Turistická sezona se začínajícím podzimem ještě nekončí, 
krátce se ale pokusím zhodnotit její dosavadní průběh.  
Již druhým rokem ovlivňují náš život opatření související 
s nemocí COVID-19. Na návštěvnosti našich skal se omezení 
negativně projevila v loňském roce, letošní návštěvnost však 
byla ještě nejméně o jednu třetinu nižší. Pouze v omezených 
počtech totiž přijeli návštěvníci z Polska. Jediným pozitivem 
tedy bylo, že nedocházelo k dopravním komplikacím, které 
provázely předchozí letní období. Dva naši pracovníci se věno-
vali průběžné údržbě zábradlí, chodníků a uklízení odpadků. 
Vybudovali také nové přístřešky na Volskou studánku a Stříbr-
ný pramen. Ve skalách i na parkovišti jsme dále zdokonalili 
systém placení. Obsluha je vybavena on-line pokladnami a 
terminály pro platbu kartou. K 31. 8. činí tržby ze vstupného 
na skalní okruh spolu s provozem infocentra 3 659 293 Kč. Po 
odečtení nákladů  je k tomuto datu  čistý zisk ze skal  ve výši, 
kterou město v minulých letech obdrželo od nájemnického 
s.r.o. Potvrzuje se tak správnost rozhodnutí převzít provoz skal 
do správy městem. V současné době bude pokračovat oprava 
cesty od vstupu do Vlčí rokle a ve spolupráci s firmou Coca 
Cola dojde k modernizaci tabulí u vjezdu na parkoviště 
s prezentací „naší“ vody NATURA. 
Jak jsem se již zmínil, parkoviště ve Střmenském podhradí 
v letošním létě stačila pojmout vozy návštěvníků bez zásad-
ních dopravních komplikací. Ceny parkovného byly stanoveny 
vyšší, na úroveň sousedního Adršpachu a tak přes menší počet 
parkujících je tržba podobná té v loňském roce. Ke konci srpna 
dosáhla výše 1 097 860 Kč 
K letní sezóně neodmyslitelně patří naše již letité koupaliště. 
Kabinám prospěla rekonstrukce jejich čelní stěny, samotnému 
provozu potom zprovoznění nového vrtu. Z něj byl bazén na-
puštěn prakticky pitnou vodou, která vydržela kvalitní a prů-
hledná až do konce prázdnin. Navíc k napouštění bazénu neby-
lo potřeba několikadenní pomoci od našich hasičů. Léto neby-
lo nijak teplotně nadprůměrné, koupání úplně nepřálo. Tržby 
činí 128 370 Kč, což je částka přibližně o čtvrtinu nižší než 
v loňském roce. Až po zahájení provozu se nám podařilo najít 
poskytovatele občerstvení, proti předchozím letům však bohu-
žel nejsme s úrovní služeb spokojeni.  
Na zkoušku jsme o prázdninách zorganizovali promítání letní-
ho kina. Účast diváků byla proměnlivá, park a nedaleká hos-
půdka na hřišti však všem přítomným vytvořily velice příjem-
né prostředí. V příštím roce akci určitě zopakujeme. 
 

Mezinárodní horolezecký filmový festival 
K závěru prázdnin u nás neodmyslitelně paří Mezinárodní ho-
rolezecký filmový festival. Letos se konal  jeho 38. ročník. 
Jedná se o jeden z nejstarších festivalů podobného zaměření 
v Evropě a nejvýznamnější akci pro horolezeckou komunitu 
v Čechách. Za poslední tři roky se vytvořil fungující organi-
zační tým složený ze zaměstnanců města, externích spolupra-
covníků a brigádníků. Největší změnou letošního ročníku byl 
prodej vstupenek na program v parku (s výjimkou místních 
občanů) a program v „amfiteátru“ za budovou městského úřa-

du. Ke zpoplatnění nás vedly stále 
stoupající náklady na služby spoje-
né se zajištěním festivalu na poža-
dované úrovni. V dnešní době a při 
rozsahu akce již není možné po-
skytovat návštěvníkům zdarma 
parkování, kempování a ještě více 
než dvoudenní program 
s mistrovskými závody 
v boulderingu, slackline a vystou-
pením hudebních skupin.  Vstupné 
si bylo možné zakoupit 
v předprodeji nebo na místě v on-
line systému, poskytova-
ném  externí firmou. K překročení 
plánovaných příjmů také přispělo 

narovnání finančních podmínek pro všechny prodejce, uzavírá-
ní smluv již před konáním festivalu a bezhotovostní platby.  
 

Přesto, že festivalu letos nepřálo počasí, lze jej považovat za 
úspěšný. Svědčí o tom návštěvnická účast i řada pochvalných 
zpráv na sociálních sítích. Kvalit-
ních filmů bylo více než loni, plá-
novaný program byl beze zbytku 
dodržen. Jen je škoda, že hlavní 
host festivalu, španělská sólolezky-
ně Silvia Vidal, se nezdržela déle. 
Kvůli dodržení 48 hodinového 
limitu COVID-19 bez karantény 
spěchala domů.  
V průběhu festivalu nás navštívila 
kontrola z krajské hygienické sta-
nice, která se zabývala  dodržová-
ním  „kovidových“ opatření a ne-
shledala v organizaci akce závady. 
„Díky“ povinné kontrole očkování 
a testování také poprvé v celé his-
torii víme, kolik návštěvníků náš festival každoročně přiláká. 
Do placených prostorů, tj. kino, park a amfiteátr, letos přišlo 
více než 7 500 osob. 
Mínusem letošního programu jistě je pošlapaná tráva v parku a 
nedodržení nočního klidu některými stánkaři, které jsme řešili 
ihned na místě. Naopak velké poděkování patří všem, kteří 
přispěli k organizaci letošního festivalu. Především pak pra-
covníkům našich technických služeb, kteří po celou dobu udr-
želi ve vzorné čistotě celé město. 

Na závěr ještě jedna citace ze sociálních sítí: „Fesťák byl opět 
dobrá akce-komunita na jednom místě, spousta kamarádů, fil-
my, výstavy, přednášky, dobré kapely… Letos určitě nejlepší 
nápad, jak strávit deštivé dny na konci prázdnin. Na naše po-
měry velkolepá společenská záležitost, kde se člověk nezasta-
ví. Zároveň je štěstí, že se koná jen jednou za rok-víckrát by se 
to vydržet nedalo“. 
Děkuji členům Redpoint Teamu a spolku Radost za přípravu 
jejich tradičních akcí – 27. Rallye Sudety a 32. Teplicko-
Adršpašské 33.  

Josef Bitnar, starosta 
 

SLOVO  STAROSTY 



Místní komunikace 
V letních měsících proběhly opravy některých místních komu-
nikací. Nejnákladnější byla rozsáhlá rekonstrukce komunikace 
spojující Kamenec se Střmenským podhradím v nákladu 2,9 
mil. Kč. Opraveny asfaltovým kobercem byly dále cesty nad 
sportovní halou  a na Horních Teplicích. 
Nová asfaltová cesta v Dědově do údolí Klučanky  nahradila 
dlouhodobě nevyhovující štěrkový povrch. Vybudováním ně-
kolika parkovacích stání u místní vodní plochy je umožněn 
především turistům a cykloturistům pohodlný nástup do oblasti  
Ostaše  a okolí.  Součástí služeb pro návštěvníky zde  bude 
ještě umístěn turistický přístřešek s lavicí, stolkem a mapou.  
Náklady spojené  s vybudováním této komunikace prozatím 
činily 1,1 mil. Kč. 
S rekonstrukcí a opravami místních komunikací se v příštím 
roce i nadále počítá. Je zpracován seznam dalších míst, kde by 
opravy měly proběhnout. Ale i případné podněty od občanů, 
které je třeba adresovat nejlépe starostovi (zastupitelstvu), mo-
hou být do plánu rozpočtu roku 2022 začleněny.  
Mateřská škola 
V areálu mateřské školy byla v srpnu novým asfaltovým ko-
bercem opravena přístupová cesta k hlavnímu vchodu.  
Původní myšlenkou  bylo využít tuto zpevněnou plochu a zho-
tovit na ní  zároveň „gumovou, měkkou“ herní plochu pro děti. 
Tento záměr z důvodů několika rizikových faktorů, především 
možnosti poškození litého povrchu  provozem a údržbou,  na-
hradilo jiné řešení.  „Měkká“ herní plocha pro děti v ploše 
4x15 metrů bude položena na nově vytvořenou zhutněnou štěr-
kovou vrstvu v místě bývalého přístupu z města. Celý prostor 
bude vyskládán z měkkých gumových dlaždic  50x50 cm bez 
nutné přítomnosti betonových prvků a zároveň osazen do teré-
nu tak, aby byla zajištěna maximální bezpečnost dětí. Součástí 
úprav v zahradě MŠ je také doplnění dopadových zón pod 
herními prvky ze stejného materiálu. 
ČOV ve Střmenském podhradí 
Odpadní vody ze Střmenského  podhradí budou nově svedeny 
na čistírnu v Dolních Teplicích VAK a.s. V současné době 
provádí VAK a.s. pokládku tlakového potrubí, které propojí 
přečerpávací stanici pod starým Kamencem s původní ČOV ve 
Střmenském podhradí.   
Tato investiční akce společnosti VAK a.s. byla pozdržena  
SCHKO Broumovsko vydáním nesouhlasného stanoviska 
k tomuto záměru,  které  však  bylo na základě odvolání inves-
tora VAK a.s. zrušeno.  Dokončení tohoto díla  je podmínkou 
pro zhotovení lávky pro pěší  v místě bývalé ČOV a následné 
propojení  turistických cest z Teplických skal směrem do  měs-
ta.  
U lávky probíhá v současné době stavební řízení, k záměru 
legalizovat již dnes existující stezku pro pěší kolem řeky Me-
tuje existuje zatím záporný  postoj  ze strany SCHKO Brou-
movsko.   
Plot kolem hřbitova 
Kolem hřbitova v Teplicích realizují pracovníci firmy „Jan 
Fišer Hronov“ nové, vyšší  oplocení, které by mělo zamezit 
přístupu především srnčí zvěře, která zde v nedávné minulosti 
páchala škody na zeleni a hřbitovní dekoraci  hrobů.  Tento 
stav byl předmětem oprávněné kritiky občanů, a proto stávající 
drátěný plot, často již dožitý, bude nahrazen novým vyšším 3D 
plotem. Práce budou dokončeny na přelomu září a října. 

Ing. Radek Myška, místostarosta 
 
 

Nabízíme Vám k pronájmu nebytové prostory v centru 
města, ul. Zámecká, čp. 23, Teplice nad Metují 
(kadeřnictví). Nebytové prostory se nacházejí v přízemí byto-
vého domu, užitná plocha cca 36 m², vchod přímo z ulice, vý-
loha, sociální zázemí (WC, umyvadlo). Objekt je vhodný pro 
prodejny, služby a malé výrobny atd.  
Další informace p. Zápotočný, tel.: 498 019 996. 
 

 

Oznámení 
 

Město Teplice nad Metují každoročně ze svého rozpočtu pod-
poruje různé aktivity z oblasti kultury, sportu a dalších zájmo-
vých činností. Jelikož rozpočet na rok 2022 bude město sesta-
vovat již před koncem letošního roku, je možné předkládat 
žádost o dotaci z rozpočtu města pro rok 2022  
 

nejpozději do 31. 10. 2021.  
 

Výzva k předkládání žádostí 
o poskytnutí veřejné podpory z rozpočtu města  

Teplice nad Metují pro rok 2022 
 

Dotace z rozpočtu města se poskytuje:  
1. na finanční podporu sportovních, kulturních,  

společenských a dalších akcí  

2. jako finanční podpora činnosti spolků, občanských  
sdružení a zájmových organizací  
 
Oprávnění žadatelé:  
1. právnická osoba neziskového charakteru  

(spolky, kluby, občanská sdružení a další)  

2. fyzická osoba, která svou činností přispívá k rozvoji  
společenského, kulturního, sportovního života  
v Teplicích nad Metují  
 

Termín k ukončení podávání žádostí: 31. 10. 2021. 
Podání a přijetí žádosti:  
Formulář žádosti se podává v písemné podobě na  
podatelně městského úřadu nebo elektronicky na adresu  
epodatelna@teplicenadmetuji.cz 

Formuláře jsou k dispozici na městském úřadě a na  
webových stránkách města: www.teplicenadmetuji.cz  
        

Mgr. Kamila Bášová, ved. hospodářsko-správního odboru 

  
 

 

Od 1. 1. 2022 dojde v našem městě ke změnám v likvidaci 
odpadů. Celoročně bude svoz probíhat ve čtrnáctidenních in-
tervalech, jeden týden bude svážen směsný komunální odpad, 
druhý týden plasty. Žluté nádoby na plast o objemu 120 l bu-
dou u každého domu s výjimkou domů bytových, u nich nadá-
le zůstanou kontejnery. Pro ukládání směsného komunálního 
odpadu jsou určeny pouze černé plastové nebo stříbrné 
(plechové) nádoby. Ve výjimečných případech budou prozatím 
vyváženy také zelené nádoby opatřené bílým nápisem  
SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD v černém poli.  Svozová 
firma odveze jen nádoby označené evidenční nálepkou, kterou 
občané obdrží po zaplacení poplatku dle vyhlášky městu, a 
číslem popisným. Podnikatelé nálepku obdrží po uzavření 
smlouvy se svozovou firmou a jejich nádoby ještě budou ozna-
čeny firemní nálepkou. Po přechodném tříměsíčním období 
nebudou nádoby bez řádného označení vyváženy! Podrobněji 
se k problematice vrátíme v příštím čísle TO. 

                                                             Josef Bitnar, starosta 
 
Uzavření sběrného dvora v Heřmánkovicích 
Z důvodu rekonstrukce budovy na sběrném dvoře Marius Pe-
dersen v Heřmánkovicích bude po dobu výměny střešní kryti-
ny v týdnu od 11. 10. 2021 do 15. 10. 2021 tato provozovna 
zcela uzavřena. Po zbytek rekonstrukce se bude firma Marius 
Pedersen snažit zajistit provoz v maximálním možném rozsa-
hu. Firma Marius Pedersen se velice omlouvá za vzniklé kom-
plikace a věří, že nastalá situace je pouze dočasná. 
                                                                              Lenka Matějů  

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

STAVEBNÍ  AKCE 

mailto:epodatelna@teplicenadmetuji.cz


Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR konaných 
ve dnech 8. a 9. října 2021 
Vážení občané, 
ve dnech 8. - 9. října 2021 se budou na  území České republiky 
konat volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Volby 
se konají v uvedených dvou dnech, v pátek od 14:00 hodin 
do 22:00 hodin a v sobotu od 8:00 hodin do 14:00 hodin. 
Způsob hlasování se řídí zákonem č. 247/1995 Sb., o volbách 
do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, ve znění pozdějších 
předpisů. Voličem je občan obce za předpokladu, že alespoň 
druhý den voleb dosáhne věku 18 let, je v den voleb v této obci 
přihlášen k trvalému pobytu. Každý hlasuje osobně, zastoupení 
není přípustné. Před okrskovou komisí musí oprávněný volič 
prokázat svoji totožnost a státní občanství ČR platným občan-
ským průkazem nebo platným cestovním pasem České repub-
liky. Neprokáže-li volič svou totožnost a občanství tímto 
způsobem, nebude mu umožněno hlasování.  
Při volbách se každý oprávněný volič po obdržení úřední obál-
ky, popřípadě i hlasovacího lístku, musí odebrat do prostoru 
určeného pro úpravu hlasovacích lístků. Pokud se volič neo-
debere do prostoru určeného pro úpravu hlasovacích líst-
ků, nebude mu hlasování umožněno. Zde si vybere jeden 
hlasovací lístek té politické strany, politického hnutí či koalice, 
pro niž se rozhodl hlasovat. Na vybraném hlasovacím lístku 
může volič nanejvýš čtyřem kandidátům udělit preferenční 
hlas. To učiní tak, že zakroužkuje jejich pořadové číslo. Jiné 
písemné úpravy hlasovacího lístku nemají na jeho posuzování 
vliv. 
Hlasovací lístky spolu s podrobnými pokyny ke způsobu hla-
sování budou všem voličům doručeny domů nejpozději 3 dny 
před termínem konání voleb.  
Ze závažných, zejména  zdravotních důvodů (nejedná se o 
občany v karanténě či s nemocí Covid 19), může oprávněný 
volič požádat o umožnění hlasovat mimo  místnost pro hla-
sování do tzv. přenosné hlasovací schránky. Prosíme všech-
ny oprávněné voliče, kteří o toto budou žádat, aby se včas 
přihlásili na Městském úřadu v Teplicích nad Metují -  
telefonní číslo 498 019 991 nebo 498 019 993. 
 

Informace k opatřením souvisejících s Covid 19. 
Zákon č. 296/2021 Sb., o zvláštních způsobech hlasování ve volbách 
do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky v roce 2021 
umožní hlasovat ve volbách do Poslanecké sněmovny 2021 i osobám, 
jimž bude v době voleb nařízena karanténa nebo izolace z důvodu 
onemocnění covid-19. Tito voliči nebudou moci odvolit v klasických 
volebních místnostech, ale právě podle tohoto speciálního zákona. 
Během voleb platí ve volebních místnostech aktuální hygie-
nická opatření.  
 

Volební okrsky v Teplicích nad Metují: 
Okrsek č. 1 - Teplice nad Metují střed 
V zasedací místnosti městského úřadu v přízemí budovy, ul. 
Rooseveltova čp. 15. 
Pro voliče z Teplic nad Metují - střed, Kamence, Horních Tep-
lic, Bučnice, Střmenského podhradí a Nových Dvorů. 
Okrsek č. 2 - Dolní Teplice 
V hasičské zbrojnici v přízemí, ul. Palackého čp. 91. 
Pro voliče z Dolních Teplic, Lachova, Bohdašína, Javora a 
Dědova a Jiráskových skal. 
Okrsek č. 3 - Zdoňov 
V přízemí bývalé MŠ Zdoňov, Zdoňov čp. 158. 
Pro voliče ze Zdoňova a Libné. 
 

Pokud se budete zdržovat v době voleb mimo svůj volební 
obvod, můžete volit na voličský průkaz. Požádat o vydání vo-
ličského průkazu můžete v kanceláři evidence obyvatel MěÚ 
Teplice nad Metují písemně (s ověřeným podpisem) do 
1.10.2021, osobně pak do 6.10.2021 do 16:00 hodin. 
V případě jakýchkoli nejasností souvisejících s volební pro-
blematikou nás kontaktujte rovněž na uvedených telefon-
ních číslech 498 019 991 nebo 498 019 993. 

Mgr. Markéta Machová, tajemnice 

Zastupitelstvo města Teplice nad Metují 

schvaluje 

Usnesení č. 03/19/21 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 40.000 Kč spolku Tri-
nitas, Zdoňov 40, 549 57 Teplice nad Metují. 
Usnesení č. 04/19/21 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
smlouvy o poskytnutí dotace ve výši 40.000,- Kč panu P.M., 
na vydání publikace Petra Hnyka Skály a lidé: Lidé. 
Usnesení č. 06/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje změnu úče-
lu čerpání dotace na opravu prostor v zařízení ASTRA. 
Usnesení č. 07/19/2021  
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej 
p.p.č. 59/1, o výměře 379 m², zahrada, k.ú. Javor u Teplic nad 
Metují, paní K. Č. a panu D.Č. , za cenu kupní 39.978,50 Kč. 
Usnesení č. 08/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují, na základě výsledků 
licitace, schvaluje prodej st.p.č. 226/1 a st.p.č. 226/3, o celkové 
výměře 1.138 m², zastavěná plocha a nádvoří, k.ú. Zdoňov, 
manželům P. a I.Š. za cenu kupní 381.000 Kč. 
Usnesení č. 09/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej 
p.p.č. 324/12, trvalý travní porost, p.p.č.324/14, trvalý travní 
porost a p.p.č. 324/15, ostatní plocha, vše k.ú. Teplice nad Me-
tují, o celkové výměře 1.016 m2, manželům P. a Z. B., za cel-
kovou kupní cenu 180.000 Kč. 
Usnesení č. 10/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje prodej 
st.p.č. 146/2, zastavěná plocha a nádvoří a st.p.č.146/7, zasta-
věná plocha a nádvoří, o celkové výměře 510 m2, obě k.ú. 
Zdoňov, panu J.Š., za celkovou kupní cenu 95.000 Kč, včetně 
geometrického plánu. 
Usnesení č. 17/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje odkup po-
zemku p.p. č. 76/1, trvalý travní porost, o výměře 1.880 m2 v 
k. ú. Teplice nad Metují od paní Z.J., pana M.D. a pana J.B., 
za cenu 150.400 Kč.  
Usnesení č. 18/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje rozpočtové 
opatření č.07/2021 kterým se navyšují příjmy a výdaje shodně 
o 230.400 Kč. 
Usnesení č. 19/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují schvaluje uzavření 
Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene IE-12-
2008490/SOBS BB/07 - obnova vrchního vedení nad p.č. 974, 
k.ú. Horní Teplice – s ČEZ Distribuce a.s., Teplická 874/8, 
40502 Děčín. 
Usnesení č. 20/19/21 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují souhlasí s realizací 
projektu Ovce Libná reg. č.  
CZ.05.4.27/0.0./0.0/17_110/0013946 a s umístěním pevného 
ohradníku za podmínky uzavření smlouvy o nájmu pozemku 
p.č. 2/4, ostatní plocha, výměra 446 m2  a 585, ostatní plocha, 
výměra 2.133 m2, oba k.ú. Libná. 

 
bere na vědomí 

 
Usnesení č. 01/19/21 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 3/2021, kterým se navyšují příjmy i výdaje 
shodně o 121. 758,09 Kč.  
Usnesení č. 02/19/21 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí  
rozpočtové opatření č. 5/2021, kterým se navyšují příjmy i 
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výdaje shodně o 4. 248. 488,71 Kč.  
Usnesení č. 14/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem pozemku p.p.č. 46/1, zahrada, o výměře 434 m2 a p.p.č. 
46/2, zahrada, o výměře 379 m2, vše k.ú. Dolní Teplice, panu 
B.J. 
Usnesení č. 15/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí pro-
nájem p.p.č. 512/4, orná půda, o výměře 2.874 m2 a p.p.č. 
512/2, orná půda, o výměře 5.651 m2, vše v k.ú. Libná, panu 
M.V. 
Usnesení č. 21/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 1+kk, Nerudova 189, Teplice nad Metují, manželům 
J. a S.L. 
Usnesení č. 22/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 2+kk, Nerudova 189, Teplice nad Metují, paní A.K. 
Usnesení č. 23/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 2+1, A. Jiráska 118, Teplice nad Metují, paní D.Š. 
Usnesení č. 24/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí přidě-
lení bytu 2+kk, Lachov 75, Teplice nad Metují, paní P.H. 
Usnesení č. 26/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují bere na vědomí čet-
nost svozů „door to door“ firmou Marius Pedersen a.s., Prů-
běžná 1940/3, 50009 Hradec Králové, jedenkrát za 14 dnů, od 
1.1.2022.  

zamítá 
 

Usnesení č. 05/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá poskytnutí 
dotace ve výši 80.000 Kč Institutu regionální paměti, z.ú., Sta-
rostín 172, 549 83 Meziměstí, IČ: 05338824, na projekt Ven-
kovní výstavy na Broumovsku. 
Usnesení č. 11/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost paní 
L.K., o snížení kupní ceny pozemku st. p.č. 84, zastavěná plo-
cha a nádvoří o výměře 194 m2, k.ú Horní Teplice. 
Usnesení č. 12/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost paní 
B.Ž., o odkup části  p.č. 12/1, trvalý travní porost, k.ú Horní 
Teplice. 
Usnesení č. 13/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost paní 
G.B. a paní K. J., o odkup p.p.č.302, výměra 2.662 m2, trvalý 
travní porost, k.ú Teplice nad Metují. 
Usnesení č. 16/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá pronájem části 
pozemku velikosti 41 x 21 m z pozemku p.p.č. 603/10, trvalý 
travní porost, v k.ú. Teplice nad Metují, panu E.V.  
Usnesení č. 25/19/2021 
Zastupitelstvo města Teplice nad Metují zamítá žádost společ-
nosti Zásilkovna s.r.o., Lihovarská 1060/12, 190 00 Praha 9 – 
Libeň, na umístění samoobslužného výdejního místa v Tepli-
cích nad Metují. 
V Teplicích nad Metují 13.09.2021 
Ing. Radek Myška místostarosta                Josef Bitnar starosta    
 

 
Rádi bychom touto cestou  

veřejně poděkovali  
panu Františkovi Kosteleckému  
za záchranu plastiky po útoku  

vandalů. 
 

vedení města Teplice nad Metují 

 
 

Vážení rodiče, milí čtenáři! 
Letní prázdniny jsou minulostí a my jsme zahájili nový školní 
rok. Moc bych přála všem učitelům, žákům i rodičům, aby se 
situace kolem COVID-19 zlepšila natolik, abychom měli mož-
nost vzdělávat žáky formou běžné výuky po celý školní rok. 
Pro ten letošní jsme mimo jiné připravili i několik novinek. 
Základní škola v Teplicích nad Metují přechází na nový infor-
mační systém Bakaláři, který umožní plně elektronické vedení 
školní agendy. V rámci zlepšení komunikace mezi 
školou a rodinou budou mít žáci i zákonní zástupci 
přístup do elektronické žákovské knížky, budou in-
formováni o změnách v rozvrhu nebo o plánovaných 
akcích. Prostřednictvím webové aplikace bude probíhat i ko-
munikace včetně omlouvání absence. Cílem je zlepšení přehle-
du o dění ve škole pro rodiče a zpřístupnění všech informací 
na jednom místě.  
V oblasti primární prevence jsme ve spolupráci s Pedagogicko- 
psychologickou poradnou Náchod připravili dlouhodobé pro-
jekty zaměřené na budování zdravých vrstevnických vztahů. 
Na I. stupni ZŠ projekt Kočičí zahrada, na II. stupni projekt 
Unplug. Pro vycházející žáky 9. tříd je připraveno kariérové 
poradenství a poradenství k volbě povolání.  
Děti v mateřské škole zahájily školní rok Plaveckou školičkou. 
Od října bude probíhat pro zájemce z řad předškoláků výuka 
angličtiny – Hravá angličtina s Monkey. 
Naše škola se dlouhodobě zaměřuje také na vzdělávání dětí se 
speciálními vzdělávacími potřebami, s mentálním, zdravotním 
nebo kombinovaným postižením. Vzdělávání těchto žáků pro-
bíhá ve speciálních třídách se sníženým počtem žáků. Také pro 
ně jsme letos připravili projekty a akce, které napomohou žá-
kům lépe se orientovat v běžném životě. 
Motto pro letošní školní rok zní: Nikdy nepřekonáš oceán, 
když se budeš bát, že ztratíš břeh z dohledu. Je to pro nás 
učitele i žáky jasná výzva k aktivitě, odvaze a hledání nových 
cest.  Přeji všem čerstvý vítr do plachet a  pokud vás zajímá 
dění ve škole, navštivte naše stránky: www.zsteplicenm.cz 
                                       Mgr. Magda Kalašová, ředitelka školy 
 

 
Naši prvňáčci 
V letošním školním roce usedlo do lavic celkem devět nových 
žáčků. Přivítat je přišlo vedení školy, paní ředitelka, starosta 
obce a především jejich třídní učitelka Mgr. Zdeňka Válkyová. 
Děti dostaly drobné dárky na uvítanou, pomůcky a také svůj 
první Slabikář. 
Co popřát našim prvňáčkům? Aby vše zvládli s úsměvem, 
zažili úspěch a naučili se proplouvat v moři písmenek a čísel 
bez větších obtíží. Rodičům přejeme trpělivost, radost z vý-
sledků práce jejich dětí a spokojenost při vzájemné spolupráci. 
                                                                               vedení školy 

PODĚKOVÁNÍ 

ZPRÁVY  ZE  ZÁKLADNÍ   

A  MATEŘSKÉ  ŠKOLY 

http://www.teplicenm.cz


Máme rádi zvířata, aneb výuka prvouky v praxi 
V rámci předmětu Prvouka jsme se vydali se třetí třídou ZŠ na 
farmu Wenet. Chtěli jsme se dozvědět něco více o domácích i 
exotických zvířatech. O tom, kde žijí, čím se živí a hlavně jest-
li ve skutečnosti vypadají stejně jako na obrázcích v učebnici. 
Děti zjistily, že lamy skutečně plivají, velbloudi mají hrby a že 
slepice mohou být celé černé. Krmení králíků, veverek, oslíků 
a dalších zvířat na farmě bylo pro děti opravdovým zážitkem.  

                                Mgr. Eva Malíková, třídní učitelka 3. třídy 
 
Patriotem našeho kraje 
Od září letošního roku zahájily speciální třídy při Základní a 
Mateřské škole v Teplicích nad Metují vlastivědný projekt 
„Patriotem našeho kraje“, zaměřený na poznávání zajímavých 
a inspirativních míst v našem regionu. Cílem dlouhodobého 
projektu je poznat historické, kulturní a technické památky v 
Královéhradeckém kraji nejen ze stránek učebnic, ale přede-
vším díky vlastnímu prožitku. 
Hned 9. 9. 2021 jsme odjeli na průzkum do Ratibořic – 
„Babiččina údolí“. 
Kromě pamětihodností a přírodních krás jsme prozkoumali i 
místní krámky s občerstvením a suvenýry. 
A kam se vydáme příště? Čeká nás Bílá věž, interaktivní vý-
stava a historické centrum Hradce Králové. 

                                       Mgr. Kateřina Zelená, třídní učitelka 
 
 
Adaptační pobyt 6.A 

Třída 6. A vyrazila 9. 9. 2021 
pěšky do Studnice nad Jívkou na 
adaptační pobyt, jehož cílem bylo 
seznámit se s novými spolužáky a 
třídní učitelkou, podpořit dobré 
klima ve třídě a spolupracovat v 
kolektivu i v neobvyklých situa-
cích. Žáci si užili spoustu zajíma-
vých her venku, jelikož po celou 
dobu pobytu bylo nádherné poča-
sí.  
„Mně se kurz líbil a myslím, že i 
třídu to bavilo. Hry, které jsme 
tam hráli, byly super. Myslím, že 
jsme se tam něco nového nauči-
li.“ (Žák 6.A) 
                       

Mgr. Radana Návratová, Mgr. Aneta Chládková 

Letem školkovým světem... 
Hned od 2. 9. jsme začali jezdit na plavecký výcvik pro děti 
předškolního věku do Wellness centra v Broumově. Účastní se 
ho 16 dětí ze 2. třídy Soviček. Děti jsou nadšené, nikdo z nich 
se letos nebojí vody, výborně spolupracují se zkušenou lektor-
kou a těší se na každé další plavání. 
Doufáme, že letošní školní rok se vydaří lépe než loňský, ne-
potkají nás žádná zásadní omezení a dokončíme zdárně všech 
10 lekcí. 

Helena Šikutová 
 

 
Třída Medvídků 
Hurá, odstartovali jsme nový školní rok v naší MŠ a do naší I. 
třídy, která nese název MEDVÍDCI, se přihlásilo 10 nových 
dětí.  
Přesto, že pro některé je nástup do školky velmi náročný, cel-
kem rychle si zvykají a užívají si nové hračky, většinu času 
bez pláče. Jasně, že si na mamku občas vzpomenou, vždyť s ní 
byly 24 hodin denně, ale stačí, aby vstoupil mezi nás náš nový 
kamarád, maňásek Oskárek, a už jsou na dětských tvářích opět 
ty krásné úsměvy, které jsou k nezaplacení. 



Oskárek nám pomáhá nejen s adaptací dětí ve školce, ale třeba 
i s poznáváním třídních pravidel, která se během prvních týdnů 
učíme, abychom se ve školce cítili dobře a byli tu, společně s 
našimi novými kamarády, v bezpečném prostředí. 

Za třídu MEDVÍDKŮ, paní učitelky Bára a Jana  

O štít Teplických skal 
 

Téměř ideální počasí, skvělí sportovci, vynikající zázemí – to 
byly hlavní atributy tradičního volejbalového turnaje smíše-
ných družstev, na němž se v sobotu 4. září sešli volejbalisté z 
Hronova, Broumova, Meziměstí a pochopitelně z hostitelských 
Teplic nad Metují. 
I když organizátoři prozíravě stanovili herní systém tak, aby 
nedošlo k časové tísni, s jedním sportovním faktorem nepočí-
tali: všechna družstva oplývala vynikající herní činností v poli 
a díky tomu byly k vidění dlouhé výměny, při nichž míč přelétl 
síť desetkrát i vícekrát, aniž dopadl na zem. K tomu je nutno 
přičíst fakt, že každé družstvo odehrálo dvanáct setů v průběhu 
7 hodin, což je dávka, která dá zabrat i špičkově trénovaným 
volejbalistům. Díky zmíněnému zázemí se dařilo nejen průběž-
ně doplňovat spálené kalorie, ale i eliminovat úhlavního nepří-
tele všech sportovců – úporný tělesný vláhový deficit. Vítězem 
turnaje se po zásluze stalo družstvo Hronov I. – Hašplsport, 
druhé místo obsadilo družstvo Hronov II. a třetí družstvo z 
Broumova. Domácí družstvo a kapitánkou M. Schejbalovou 
skončilo čtvrté. Lidé se mají setkávat, volejbalově potrápit tělo 
a taky si trochu pokecat. Pak lze hovořit o úspěšné sportovně-
společenské akci. Zmíněný turnaj v tomto slova smyslu bez 
výhrad obstál. Díky všem !!!! 

                                                     Milan Ulrich 
 
Kupkolo.cz MTB Trilogy oslavilo 10. narozeniny! A přida-
lo jednu etapu navíc! 
 

Už je to pár týdnů, co skončil 10. ročník již tradičního červen-
cového (2.–6. 7. 2021) etapového závodu horských kol a endu-
ro v Teplicích nad Metují. Po loňském zkráceném programu 
díky nemožnosti vstupu na polské území, pro letošní ročník 
ředitel a stavitel tratí Véna Hornych pro účastníky připravil o 
etapu navíc. 
Zázemí závodu bylo lokalizováno do teplického parku, skvě-
lou podporou je jak organizátorům, tak závodníkům místní 
školní jídelna, stejně jako škola, za což městu Teplice nad Me-
tují a zástupcům školy děkujeme! 
Ani letošní ročník se neobešel bez covidových restrikcí, se 
kterými se organizátoři potýkali – především šlo o průběžné 
testování závodníků i organizátorů pro vstup do Polska. S tím-
to problémem byli organizátorům nápomocni zdravotníci 
Safres, kteří dohlíželi na bezpečnost závodu po celý čas. Nega-
tivně na počtu účastníků se promítla liknavost vládních před-
stavitelů, neboť ještě měsíc před zahájením akce, nebylo 100% 
zřejmé, jestli se akce bude moci uskutečnit a jen 3 neděle pře-
dem bylo jisté, že budou moci přicestovat zahraniční závodníci 
(podmínky se měnily neustále). Proto byl počet účastníků ne-
patrně nižší než v minulém roce. To ale nesnížilo kvalitu zá-
vodníků, na startu maratonu se sešli ti nejlepší v ČR – Filip 

Adel, Marek Rauchfuss, Tomáš Višňovský, Michal Kaněra a 
další, stejně jako spousta zajímavých jmen ze zahraničí, vč. 
vítězů světových pohárů, např. Simon Gegenheimer! Zajímavá 
ženská jména byla např. Lenka Fridrichová, Katrin Schwing z 
Německa či Sara Michelsen z Belgie a další. Ani startovní pole 
enduristů nebylo bez těch nejlepších závodníků z ČR, např. 
Vojta Bláha, Franta Žilák, Jakub Pivnička či Jakub Pavlas a 
spousta dalších.  
Novinkou letošního roku bylo zařazení závodu do kalendáře 
UCI, tedy bylo možné si na závodě vyjet body do světového 
žebříčku hodnocení maratonských jezdců. Stejně jako loni byl 
závod součástí Českého poháru v maratonu horských kol a 
Prima Cup. A proto byly připraveny pro každou etapu tři délky 
tratí: A-Extreme, B-Moderate a C-Easy. A-Extreme a B-
Moderate byly připraveny jak pro maratonce, tak pro enduristy 
a C-Easy byla jen pro maratonce a na kterou se mohl vydat 
opravdu kdokoli, kdo rád jezdí na kole! C-Easy trať byla při-
pravena tak, aby ji zvládly starší žáci, kterým se započítávala 
do Českého poháru. 
Závod odstartoval tradičním Prologem v pátek těsně před po-
lednem, v sobotu následovala etapa The Best of Sudety, která 
„kopíruje“ tradiční MTB maraton Rallye Sudety a závodníky 
provází mezi skalními bloky, kameny i pískovcovými skalami 
Broumovska. V neděli se závodníci vydali do Polska do 
Sowiech a Javořích hor, kde je čekala dlouhá náročná stoupá-
ní, a ještě náročnější sjezdy po tamních vyhaslých sopkách a 
také průjezd starým železničním tunelem, proto tato etapa nese 
označení Kleine Alpen. Na pondělí byla připravena etapa Vra-
ní hory, která vede až na samý okraj Krkonoš a úterní Trutnov 
Trails byla jen bonbonkem celého podniku. Závodníci opět 
okusili velmi rozličné povrchy a také vyzkoušeli kanadskou 
bikovačku právě na Trutnov Trails, kde kromě surových kame-
ných trailů si mohli užít skvělou flow jízdu na trailu nazýva-
ným Floutek. 
Dětské závody při Kupkolo.cz MTB Trilogy rozhodně nemo-
hou chybět. Děti závodily v kategoriích od nejmenších zá-
voďáků do 4 let (bez rozlišení odrážedel a kol) v parku, a to ve 
dnech, kdy dospělí jedou etapu. Prologu jsou děti ušetřeny. A 
stejně jako dospělé závody i dětské jsou hodnoceny jak za jed-
notlivé kategorie, tak celkově.  
Teplice o víkendu hostily téměř 300 závodníků včetně dětí. A 
všichni mohli v mezidobí šlapání na kole využít služeb jak 
bike servisu, masáží, výborné kávy Trutnovské Kafírny Vol-
kafe či pozávodního bufetu. 
Závodníci na trati A-Extreme našlapali na 290 km, nastoupali 
přes 10 000 m a enduristé absolvovali na 50 eRZet. Účastníci, 
kteří se rozhodli pro závod B-Moderate měli porci kratší – 198 
km a 7 000 m a ti na C-Easy trati ujeli na 100 km a asi 2 500 
nastoupali. 
Organizátoři děkují všem partnerům za jejich pomoc, které si 
velmi váží, obzvlášť v této těžké době, všem účastníkům za 
přízeň a za jejich účast a už pomalu začínají plánovat příští 
ročník. 
Díky všem! 

Tým Kupkolo.cz MTB Trilogy 
 
Běh Teplickými skalami 
 

V neděli 29. srpna se přes nepříznivé počasí postavilo 250 
mužů a žen na start desetikilometrového  závodu s názvem La 
sportiva cross 2021, který se konal v rámci 38. ročníku Mezi-
národního horolezeckého filmového festivalu v Teplicích nad 
Metují. Dominik Sádlo, startující za SK Nové Město nad Me-
tují, vyhrál 28. ročník Běhu Teplickými skalami v novém 
traťovém rekordu 25 minut a 38 sekund. Bylo to již třetí Do-
minikovo vítězství v tomto závodě, když zvítězil v letech 
2017, 2019 a letos.  
Mezi ženami zvítězila s časem 44:57 již po dvanácté v historii 
držitelka traťového rekordu z roku 2006 Táňa Metelková, star-
tující od letošního roku za Běžecký klub Náchod. Mezi horo-
lezci vyhrál Drahomír Randa (HO TJ Sokol Stěžery) a mezi 
horolezkyněmi Kája Grohová (Hudy sport), která zdolala před 
několika týdny osmitisícovku Gashebrun II. V žákovských 
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kategoriích startovala v Bufo Baby Crossu na okruzích v měst-
ském parku stovka kluků a holek. Nejpočetnějším týmem byl 
stejně jako loni SKI Police nad Metují.  
Děkujeme sponzorům a partnerům závodu, kterými byly firmy 
Hudy sport – La sportiva, Bufo, Pivovar Primátor Náchod, 
Adrdesign, Sportiv Redpoint a Město Teplice nad Metují. Za 
rok poslední srpnovou neděli opět na shledanou v Teplicích 
nad Metují. 

 

Qayron Ralle Sudety 
 

Michal Kaněra (Ghost Team) a Milena Cesnaková (Bikeaction
-Rocky Mountain Team) po třech letech znovu společně vy-
hráli kultovní maraton horských kol Qayron Rallye Sudety, 
zařazený do Škoda Auto Českého poháru horských kol MTB 
XCM a seriálu Prima CUP 2021. Michal to v ideálních pod-
mínkách stihl těsně pod 5 hodin (4:59:04) a Míňa pod 6 a půl 
(6:27:58). Mezi muži dojel druhý obhájce loňského vítězství 
Michal Bubílek (Kross BikeRanch Team, - 2:01) a třetí Vít 

Řehák (KOA, -8:56). V ženách skončila druhá Lenka Fridri-
chová (-21:33) a třetí Karolina Bergerová (Carla.kupkolo.cz, -
30:44). Novinkou na královské trati byl Ultra X-duatlon (35km 
MTB + 38 km běh + 35 km MTB), kde zvítězil Míra Duch 
(8:01:13) před Michalem Vrbským (8:33:42), Janem Pohlem 
(8:58:04) a Anetou Khýrovou (9:29:37). Letošního sedmadva-
cátého ročníku se zúčastnilo 849 startujících, z nichž 427 jelo 
hlavní závod na 111 km, 239 středních 60 km a 139 nejkrat-

ších 33 km. Mimo to startovalo 44 dětí, rozdělených do 4 vě-
kových kategorií na dětských závodech v městském parku. Na 
střední trati vyhrál Adam Lávička před Jakubem Tesařem a 
Romanem Morávkem, v ženách Martina Sulzbacherová před 
Anetou Chudárkovou a Kateřinou Teuberovou. Krátkou trasu 
zvládl nejrychleji Marek Rieger, druhý dojel Petr Kleiner a 
třetí Petr Bělecký, ženy vyhrála Adéla Lhotáková, druhá byla 
Jitka Pešinová a třetí Veronika Chudárková. Týmovou soutěž 
ovládl polický Pítrs Bikes Team. Výsledky závodu můžete 
zkouknout na stránkách www.redpointteam.cz. 
Po dvou letech se jely Sudety opět v ideálních podmínkách, 
navíc na vylepšené a o trochu kratší trati, což si všichni po-
chvalovali. Fotoservis zajistil fotokocian.eu, v jehož fotogalerii 
se podle startovního čísla najde každý. Závod uspořádal místní 
Redpoint team společně s Městem Teplice nad Metují a další-
mi obcemi Broumovska. Děkujeme pořadatelům, partnerům i 
závodníkům, kteří přijeli a podíleli se na tradiční pohodové 
atmosféře.  
                                                       Tomas Čada, ředitel závodů  

Novinky v náchodské porodnici 
Přestěhováním do moderních pavilonů vstoupila porodnice 
náchodské nemocnice na začátku června do své nové éry.  
Útulné prostory poskytly lepší zázemí především maminkám, a 
to nejen ve vybavení, ale také v nových službách, které porod-
nice začala během uplynulých týdnů nabízet. V srpnu se usku-
tečnil první z pravidelných kurzů předporodní přípravy, které 
budou v porodnici probíhat každý měsíc. Maminky se zde 
dozví vše potřebné o jednotlivých fázích porodu i období těsně 
po porodu, prohlédnou si porodnici a získají odpovědi na 
všechny své otázky. Účastnit se mohou i se svým partnerem.  
Druhý týden v září se v nové tělocvičně náchodské porodnice 
rozběhlo také pravidelné středeční těhotenské cvičení s lektor-
kami Markétou Kozákovou, Annou Krásnou a Jitkou Klimešo-
vou. Zapojit se mohou maminky od 12. týdne těhotenství, kte-
ré se chtějí psychicky i fyzicky naladit na příchod svého mi-
minka. Milé porodní asistentky poradí s odbouráním bolesti 
zad, soustředěním na správné dýchání a naučí cviky, které mo-
hou maminky uplatnit u porodu. Veškeré informace o předpo-
rodním kurzu i těhotenském cvičení jsou umístěny na hlavní 
webové stránce náchodské nemocnice.  
Zájem o porod v náchodské porodnici v letošním roce výrazně 
stoupl. Už teď je jasné, že brzy zde počet porodů dosáhne cel-
kového loňského čísla. Od ledna do konce srpna se zde narodi-
lo přesně 843 miminek, přitom za celý loňský rok to bylo jen o 
135 dětí více. Konkrétně o letních prázdninách přišlo v nové 
náchodské porodnici na svět 239 novorozenců, z nichž bylo 
139 chlapečků a rovných 100 dívek. Fotografie malých človíč-
ků jsou k vidění v obnovené galerii novorozenců, která je při-

Fotbal  v Teplicích nad Metují 
 

Muži 
  9.10. 2021  SO Teplice n. M. - So V. Jesenice             15:00 
23.10. 2021  SO Teplice n. M. - SK Babí                       14:30 
Mladší žáci 
  2.10. 2021  SO Teplice n. M. - Sp. Police                     10:00 
  9.10. 2021  SO Teplice n. M. - TJ  Loko Meziměstí     10:00 
23.10. 2021  SO Teplice n. M. - FK Náchod                   10:00 
Starší přípravka 
16.10. 2021  SO  
Turnaj, účastníci: Teplice n. M., Babí/Zábrodí, FK Náchod A 
Teplice n. M.  - Babí/ Zábrodí                                         09:00 
Babí/Zábrodí  -  FK Náchod A                                        09:50 
Teplice n. M.  -  SK Č. Skalice                                       10:40 

INFORMACE Z OBLASTNÍ 
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pravena k nahlédnutí na titulní webové stránce nemocnice.  
Kontakty Porodnice: 
Služba sester 491 601 752 
Porodní sál 491 601 750 
Přihlášení na kurzy předporodní přípravy a těhotenské cvičení 
na mobil: +420 722 972 966 
Web: 
https://www.nemocnicenachod.cz/lokality-oddeleni/nemocnice-
nachod/gynekologie-porodnictvi/porodnice 
 
PLES ZDRAVOTNÍKŮ 
Oblastní nemocnice Náchod ve spolupráci se Střední odbornou 
školou sociální a zdravotnickou v Náchodě vás srdečně zve do 
Městského divadla Dr. Josefa Čížka v Náchodě na 1. ples zdra-
votníků, který plánujeme na 13. listopadu 2021. 
To, že mají naši zdravotníci srdce na pravém místě, se již mno-
zí přesvědčili. Chceme nadále udržet vzájemné propojení za-
městnanců celé nemocnice a být co nejvíce otevřeni široké ve-
řejnosti. Přijďte tančit, přijďte si poslechnout dobrou hudbu, 
přijďte se bavit! Bližší informace již brzy.  
                                                                                     Vaše nemocnice 
 

Zástupci SDH Teplice nad Metují navštívili  
Braunauer Heimatmuseum. 
 

Ve dnech 29. 7. – 1. 8. 2021 navštívili zástupci Sboru dobro-
volných hasičů Teplice nad Metují Braunauer Heimatmuseum 
(Broumovské vlastivědné muzeum) ve městě Forchheim. Dů-
vodem návštěvy bylo pátrání po písemnostech, fotografiích a 
třeba i předmětech, které by doložily činnost hasičského spolku 
v Teplicích nad Metují (Wekelsdorf) a dalších přilehlých vesnic 
před rokem 1945, kde také existovaly hasičské sbory a dnes 
katastrálně spadají pod Teplice nad Metují. V německém 
Forchheimu se totiž nachází centrum broumovského domov-
ského sdružení vysídlených Němců, kteří zde našli „druhý do-
mov“, když po druhé světové válce museli opustit Broumov-
sko. Ti již zanedlouho po svém příchodu do Forchheimu založi-
li Braunauer Heimatkreis a od roku 1955 je zde otevřeno již 
zmíněné muzeum. Naši hasiči tu získali mnoho cenných infor-
mací, ale to nebylo zdaleka vše. V muzeu se setkali se dvěma 
pamětnicemi, které jim převyprávěly své životní příběhy. Toto 
živé svědectví vytvořilo spojnici mezi starým Broumovskem a 
tím současným, jaké známe dnes. Během přátelské návštěvy 
předvedli naši hasiči historické uniformy, které si před tím  
nechali doma ušít, a nechyběla ani prohlídka města, či společný 
oběd. Setkání ve Forchheimu hodnotím velice pozitivně, proto-
že se při něm potvrdilo, že vzájemná spolupráce, diskuse a po-
rozumění nese zasloužené ovoce. A já jsem hrdý, že jsem mohl 
být při této události přítomen.      
                          Mgr. Ondřej Valchař  

 

Z leva: Petr Diviš, Hanelore Erbe ze Šonova, Helga Buhl z    
Bystrého u Stárkova, Roman Polák (Heimatmuseum 2021). 

Dobrovolníci spolku JULINKA pomáhají pečovat o krajinu 
 

Podobně jako loni se i letos polický spolek JULINKA věnuje 
aktivitám přispívajícím k zádrži vody v krajině. Někteří z na-
šich členů spolupracují se spolkem Živá voda na mapování 
povodí toků na Broumovsku a navrhují opatření v krajině (např. 
obnovení meandrů, mokřadů, tůní, rybníčků, mezí, alejí apod.), 
která budou posléze projednávána s majiteli dotčených pozem-
ků a s obcemi.  
Od jara se též věnujeme zajišťování souhlasu majitelů, povole-
ní úřadů a potřebných finančních zdrojů pro budování tůní. Pro 
zájemce o vlastní tůně jsme vydali stručný manuál (ke stažení 
zde https://1url.cz/@manual_tune), který jim pomůže prokou-
sat se administrativou a zajistit nezbytné finance. Jeho výtisky 
jsme zdarma poskytli všem obcím na území CHKO Broumov-
sko.  
Vlastní kopání jsme začali uprostřed léta na Libné za pomoci 
dobrovolníků z Komerční banky. Vznikl tak krajinný prvek 
nazvaný Petrova tůň, ke kterému během podzimu dokončíme i 
dvojče o pár metrů výše. V údolí Zdoňovského potoka na Libné 
tak rozšiřujeme soustavu tůní, s jejichž zakládáním začala Živá 
voda před pár lety v rámci tzv. Modelu Zdoňov, který se poslé-
ze transformoval do obecného Modelu Živá krajina (viz https://
spolecneprotisuchu.cz/model-ziva-krajina/). Tento model již 
získal podporu mj. i Ministerstva životního prostředí ČR a Ev-
ropské komise, která ho v rámci adaptační strategie zařadila na 
seznam 15 nejlepších příkladů dobré praxe v celé EU.  

Další tůně pak přicházely na svět během dvoutýdenního pra-
covního tábora (tzv. workcampu) za pomoci 10 dobrovolníků 
ve věku 19 až 61 let, kteří přijeli z nejrůznějších koutů ČR (z 
Moravy, Krkonoš, středních Čech, Prahy i Policka). Nejdříve 
jsme společně ručně obnovili již zarostlý a částečně zanesený 
mokřad nad rybníčkem Picunda v Bělém (viz i reportáž ČRo 
HK zde https://1url.cz/@CRoHK), a poté dokončili dvě tůně 
(předkopané malým bagrem) pod modrou turistickou značkou 
směrem na Řeřišný. Dále jsme pokračovali zbudováním dvou 
tůní v Machově v Dolečku, jedné v Horních Teplicích a jedné 
ve Vižňově (ta doplnila již existující kaskádu tří tůní z loňska). 
Do konce října spolek plánuje vykopat ještě další tři tůně ve 
Velké Vsi (i zde již máme tři z loňska) a jednu v Šonově. Cel-
kem bychom tedy v letech 2020-21 měli mít na kontě 30 tůní.  
Kromě budování tůní jsme spolu s dobrovolníky vyčistili i vět-
šinu hlavních turistických tras v Broumovských stěnách. Zde je 
třeba s radostí podotknout, že turisté zanechávají v lese mno-
hem méně odpadků než např. před 10 - 20 lety. I když odhléd-
neme od uražené skály poblíž lokality U Václava či lesních cest 
zničených těžkou technikou při těžbě kůrovcového dřeva, pak 
většinu nepořádku ve Stěnách zjevně zanechali lesní dělníci 
(našli jsme např. částečně zarostlé pohozené plastové oplocen-
ky či obaly od nápojů a pohonných hmot poblíž zaparkovaných 
strojů).  
Rovněž jsme pomohli vyčistit část vrcholu Ostaše po těžbě 
suchého smrkového dřeva. Na tomto místě se JULINKA chystá 
na podzim pomoci s výsadbou nového, smíšeného lesa. Po do-
mluvě s Benediktinskou hospodářskou správou Broumov by-
chom rádi zorganizovali brigádu pro všechny milovníky této 
skalnaté dominanty našeho kraje. Další výsadbu vzrostlejších 
listnatých stromů letos plánujeme např. v Dědově či Vižňově. 
Benediktinům i dalším uživatelům kláštera v Polici jsme pak 
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během deštivých dnů na konci srpna pomohli také s úklidem a 
stěhováním.  
Součástí workcampu bylo i seznámení se s principy ekologic-
kého, příp. experimentálního hospodaření na místních farmách 
- v Suchém Dole jsme společně s táborníky pomohli s ochra-
nou loni nově vysázeného smíšeného lesa a v Horních Tepli-
cích se zajištěním záhonů proti přemnoženým slimákům.  
Ve volném čase dobrovolníci využili možnosti komentovaných 
prohlídek klášterů v Polici i Broumově, účastnili se besed s 
ekologickými aktivisty (o zádrži vody, sokolech, vlcích, frako-
vání břidlic, ochraně ozonu, o právech zvířat apod.), s paragli-
distou fotografem, otevření komunitní spižírny ve Žďáře, dále 
si vyzkoušeli jízdu na paddleboardu, navštívili několik koncer-
tů, saunu a podnikli cyklovýpravu po okolí. Kola byla i hlav-
ním dopravním prostředkem při cestách do práce.  
Zde tedy náleží poděkování všem, kdo ke zdárnému workcam-
pu (ale i k další letošní činnosti spolku) přispěli - všem dobro-
volníkům, vč. organizaci INEX-SDA, která je sezvala, firmě 
Kola Mikeš z České Skalice za zapůjčení bicyklů, sportovnímu 
klubu SUP Rozkoš za poskytnutí paddleboardů a sauny, Skaut-
skému středisku Skaláci Police za možnost využívání jejich 
klubovny a vybavení, Živé vodě za zapůjčení nářadí, Správě 
CHKO Broumovsko za poskytnutí finanční podpory na budo-
vání tůní a možnosti ubytování a dalším soukromým i veřej-
ným dárcům (mezi které patří zejména program DEAR Evrop-
ské unie prostřednictvím Diakonie ČCE, Nadace Ivana Dejma-
la pro ochranu přírody, Nadace Via, Nadace České spořitelny, 
Moneta Money Bank, firma HOBRA Školník, město Police 
nad Metují, Královéhradecký kraj či MAS Stolové hory). 
Za spolek JULINKA (julinka.polickej.net)  
PS: Máte-li zájem o zbudování tůně nebo soustavy tůní na 
vlastním pozemku, budeme rádi, když se nám ozvete. 

Pavel Pinkava  

 
Obrázky z našeho města, kapitola sedmá:  
Středovi – střed mnoha věcí ve městě 
 

Velmi známou osobností města byla také paní Drahoslava 
Středová – starší. Snad nejpověstnější byly její brýle. Všichni 
jsme věděli, že špatně vidí. Ale že až tak špatně, že to, co my 
jsme přečetli bez brýlí, ona četla nejen se silnými brýlemi, ale 
ještě s nezbytnou lupou, kterou neustále nosila s sebou, to jsme 
tedy netušili. 
Jí to však v činnosti vůbec nepřekáželo. Pracovala v prodejně 
železářství firmy známé po celém okrese. jako „ U Středů“. A 
to doslova! Její manžel byl totiž vedoucím prodejny železář-
ství, a byl znám především proto, že sehnal opravdu cokoli. 
Však se do Teplic sjížděli řemeslníci i stavebníci skutečně z 
celého okresu. Když potřebné zboží za žádnou cenu nemohli 
jinde sehnat, zamířili prostě ke Středovům. Nenápadný „strejc“ 
neustále usměvavý a pohyblivý jako rtuť vládl zdejšímu krámu 
jako monarcha. Ale hlavně byl velice pružný v obchodování. 
Spoustu zákazníků uspokojil hlavně tím, že se nebál rozhodit 
kompletní soupravy čehokoli a zákazníkovi prodat jen tu část, 
kterou on potřeboval. To se mu bohatě vyplácelo zejména v 
šedesátých letech, o nichž zde píši, kdy byla zvětšená sháňka  
především po novém nábytku. Sám jsem byl několikrát svěd-
kem, když zákazník požadoval jen určitou část soupravy a 
zbytek nehodlal koupit, že na místě rozhodl, ať tedy je po jeho, 
neboť věděl, že kupce, kterému se to hodit bude, spolehlivě 
najde. 
Tohle se rozšířilo mezi lidmi velmi rychle, a tak přijížděli zá-
kazníci z Broumovska, Hronovska, Policka i z Náchodska a 
nakupovali jako zběsilí. To se ví, obrat prodejny raketově 
vzrostl, a tak ho pověst nejlepšího obchodníka okresu neminu-
la. U Středů se dá koupit všechno ! – takový hlas šel celým 
krajem. A hlavně byla to pravda pravdoucí. 
Jenže to jsme odbočili od jeho brýlaté ženy. Ta tedy pracovala 
v manželově obchodě jako pokladní a administrativní síla. A v 
mimopracovním čase se věnovala veřejné činnosti. Byla dlou-
holetou poslankyní národního výboru, členkou rady , ale hlav-
ně měla dlouhá léta na starosti činnost  tak zvaného sboru pro 

občanské záležitosti (SPOZ). Ten zajišťoval obsahově i orga-
nizačně všechny slavnostní akce v obci. Ať už to bylo vítání 
nových občánků, oslavy 28.října, předávání občanských průka-
zů žákům zdejší devítiletky a tak dále. Z tohoto důvodu měla 
permanentní kontakt na ředitelku mateřské školy, na ředitele 
ZDŠ a hlavně na učitelky prvního až třetího ročníku, které 
především zajišťovaly se svými dětmi program, jakož i na ve-
doucího místní kapely, no kapely – spíše řekněme rytmické 
skupiny, což bylo označení pro taková hudební tělesa tehdy 
obvyklé. 
Její záliba v hudebním doprovodu takovýchto programů byla 
pověstná. Čas od času docházelo na schůzkách sboru pro ob-
čanské záležitosti i ke sporům, zda bude v určitých pasážích 
chystané oslavy hudební doprovod vhodný či nikoli. Její po-
věstná věta, kterou máme mnozí ještě v paměti, byla: „Tak a 
teď přednese Viktor tu pěknou básničku a pod tím bude stále 
znít ta hudba a ke konci ještě zesílí a ….“.atd. Čímž předběhla  
dobu o několik desítiletí, neboť to, co dnes známe pod různými 
názvy, nejčastěji jako tak zvaný podkres, uměla ona už v šede-
sátých letech. A to je co říci! Proto byly oslavy čehokoli v obci 
tak populární a dodnes vzpomínané. Tedy alespoň těmi, kteří 
to pamatujeme. 
Však se spoluobčané mojí generace jistě upamatují, co básni-
ček a písniček předvedly děti z mateřské školy a prvňáčci i 
druháci či třeťáci a sem tam občas i někdo talentovaný z 
vyšších ročníků. Jeden čas ředitel školy Jandera povolil zakou-
pit vedoucí kroužku tanečního, což byla na škole novinka, i 
pěknou růžově květovanou látku, z níž zručné ruce učitelek 
Máslové, Drnkové - Vlčkové a dalších ušily hezké sukýnky, 
jimiž pak děvčata udivovala obecenstvo při svých vystoupe-
ních. 

A tak se v obci vesele oslavovalo, co bylo třeba, a u všeho 
figurovala ta hodná obrýlená paní se seznamem programu v 
jedné ruce a s nezbytnou lupou v druhé ruce, protože bez ní by 
se oslavy snad ani nekonaly.  

Mgr. Josef Vávra 
 

Virtuální univerzita třetího věku (VU3V) 
7. října 2021 otevíráme již 13. semestr VU3V v Teplicích nad 
Metují. Tentokrát byl zvolen kurz EVROPSKÉ KULTURNÍ 
HODNOTY. Všichni doufáme, že tento kurz budeme sledovat 
na společných přednáškách. Minulé tři semestry byly pozna-
menány pandemií a studenti je studovali z domu on-line. A 
řeknu vám, není to ono. Smysl Univerzity třetího věku je v 
setkávání se nad různými tématy. A právě ta společná setkání 
nám všem chyběla.  
Chtěla bych všem studentům poděkovat a vyjádřit svůj obdiv 
za jejich aktivní a činorodý přístup k životu, za to, že se nebojí 
zkoušet něco nového a v důchodovém věku se pustí do studia, 
které zdánlivě už k ničemu nepotřebují. Ale rozšiřovat si obzo-
ry a stále se učit něčemu novému je prospěšné všem a v kaž-
dém věku.  
Pokud někdo zvažujete, zda se přidat, neváhejte a ve čtvrtek 7. 
října 2021 si to s námi můžete přijít vyzkoušet! Momentálně se 
schází 16 studentů – seniorů, tak se ničeho neobávejte a přijď-
te se na tu naši bezvadnou partu podívat! Na první přednášku 

MĚSTSKÁ  KNIHOVNA 



se můžete přijít podívat zcela nezávazně a teprve pak se roz-
hodnout, zda budete v kurzu pokračovat. 
Více informací o kurzu nebo studiu samotném najdete na webu 
knihovny www.teplicenadmetuji.knihovna.cz nebo na portálu 
www.e-senior.cz. A nebo se můžete zastavit v knihovně. 
Těším se na „staré“ známé i nové studenty.  

Věra Prokopová 
 

Sally Hepworth - TCHYNĚ 
Lucy svou tchyni poznala před pěti lety. Ačkoli se 
k ní Diana tehdy chovala přátelsky a zdvořile, 
Lucy okamžitě poznala, že nesplňuje její předsta-
vy. I přesto se jí snažila vždycky zavděčit. Teď se 
našlo Dianino tělo a vedle něj dopis na rozlouče-
nou. V něm se píše, že raději zemře hned, než aby 
sváděla únavný boj s rakovinou. Jenže při pitvě se 
žádná rakovina nenajde. Místo toho patolog odha-
lí stopy jedu a dušení. Navíc je zřejmé, že každý 

člen rodiny něco tají. Ale co?  
 

Martina Formanová - NALAKUJ TO NARŮŽOVO 
V nové knize se setkáváme se zralou ženou re-
flektující svůj život po smrti manžela Miloše For-
mana (18. 2. 1932–13. 4. 2018). S pomocí deníku 
zpracovává svůj smutek a prázdnotu ze ztráty 
člověka, po jehož boku strávila dvacet tři let a s 
nímž vychovala dva syny. První zápis je ze srpna 
2018, poslední z pandemického února 2021. S 
nadsázkou, sebeironií a upřímností autorka popi-
suje cestu k zotavení. Nečekanou součástí duševní 
terapie se pro ni stávají lekce stand-upu, který 

spojil její touhu po komunikaci, smysl pro humor i dávné 
vzpomínky na chvíle strávené v dětském recitačním kroužku v 
rodném Brně.  

Andrew Mayne - DÍVKA POD HLADINOU 
Nový dobrodružný thriller od autora bestselleru 
Šelma! Sloan McPhersonová je ve vodě jako 
doma. Její otec je lovec pokladů a ona sama se 
potápí od dětství. Jednoho dne se však ocitne 
nejen v roli svědkyně, ale zejména podezřelé. 
Zrovna když je ve vodě, někdo do kanálu hodí 
zavražděnou mladou dívku, kterou kdysi znala. 
Kolegové od policie teď sledují každý její krok – 
a vrah taky! Stopy vedou k drogovému kartelu, 

kterému právě zmizelo půl miliardy dolarů a dokumenty, 
usvědčující zkorumpované soudce a politiky. A tyhle peníze a 
důkazy chce každý: kartel, policie i federální bezpečnostní 
složky 
Christina Lauren - NELÍBÁNKY 

Jeli byste místo své sestry na líbánky? Se švag-
rem, kterého nesnášíte? 
Nesměla bych se jmenovat Olive Torresová, aby 
se tohle nestalo přesně mně. V šesti letech jsem 
uvízla v automatu na hračky a museli mě vysvo-
bodit hasiči. Uhodil do mě blesk, uštknul mě 
chřestýš. Před pár týdny jsem přišla o práci a ne-
můžu najít jinou. A za to, že teď letím na Havaj, 
může katastrofální nevolnost z jídla, která zničila 

svatbu mé sestry a které jsem jako jediná unikla díky své po-
travinové alergii. Přesněji řečeno, unikli jsme dva.  
 

Michaela Klevisová - PROKLETÝ KRAJ 
Jelení Horou se několikrát prohnaly dějiny plné 
nenávisti a zmaru. Vesnička ukrytá v pošumav-
ských lesích dodnes není ideální místo k životu. 
Gerdu s dcerou k návratu sem přiměl jenom roz-
vod a nedostatek peněz. Z jednotvárnosti ji vy-
trhne až seznámení s Lindou, která tu pátrá po 
minulosti své rodiny. Vzápětí ale ve vesnici za 
podivných okolností někdo zemře... a zločin obě-
ma ženám pomůže odhalit staré tajemství, které 

nikdy nemělo vyjít na povrch.  
 

Mieko Kawakami - PRSA A VAJÍČKA 
Co byste dělali, kdyby vám rodiče jednoho dne 
řekli, že nejste jejich syn, že jste byl počat ve 
zkumavce a donošen v cizí děloze? Srovnáte se s 
identitou člověka bez minulosti? A co když jste 
stále mladá, ale už zdaleka ne nejmladší žena – 
bez partnera, bez vidiny rodinného štěstí, o ma-
teřství ani nemluvě? A jako na potvoru jste si-
ce šťastně single, ale také bez chuti na sex a zmí-

taná nezvladatelnou touhou po dítěti… 
 

František Kotleta - UNDERGROUND 
Praha City je šťastné město. Deset milionů oby-
vatel zde přežívá díky výdobytkům moderních 
technologií, zatímco zbytek Evropy se propadl 
do chaosu. Nikdo nepochybuje, že je to pravda, 
tvrdí to přece City News! 
Jenže Petr Vachten to ignoruje. Přišel o nohu ve 
válce s Poláky, a když hořela Ostrava, v CN hlá-
sili, že jeho divize táhne na Krakov. Ale ta válka 
už nikoho nezajímá...   

VÝBĚR  Z  KNIŽNÍCH  NOVINEK 

Milí čtenáři, fotíte? 

Připravujeme teplický kalendář na rok 2022,  

kde by mohla být vaše fotografie. 

Pochlubte se svými úlovky a posílejte své fotky  

na adresu redakce. 

Staňte se spolutvůrci teplického kalendáře! 

http://www.teplicenadmetuji.knihovna.cz
http://www.e-senior.cz


Vážení přátelé pěší turistiky, vážení přátelé Spolku RA-
DOST, vážení přátelé turistického pochodu Teplicko-
adršpašské 33, pochodu pro radost. 

Vždy se snažím do tiskového 
prohlášení vtisknout pocity nebo 
snad jinak „ducha“ ročníku, o 
kterém toto tiskové prohlášené 
pojednává. Ne jinak to bude i 
letos. Tudíž jaký ten 32. ročník 
vlastně byl? Pokud jednou větou 
řeknu – skepse střídá pocit eufo-
rie – tak asi lépe tento letošní 

ročník nelze vystihnout. Ani ne 14 dní před pochodem se 
dozvídám, že umístit doprovodný program do tělesa bazénu se 
nejeví ze strany vedení města jako nejvhodnější. Do toho jsem 
řešil aktuální opatření z hlediska hygieny a Covidu, hlášení 
akce na příslušné odbory a do toho předpověď počasí 
s deštěm. Takže aby toho nebylo málo, tak upravuji spotřeby 
jídla a pití do kantýny, zajišťuji stany, aby děti na pohádkovém 
lese se mohly případně kde ukrýt před deštěm…. a další a další 
překážky. Kdyby mi těsně před začátkem akce někdo řekl, že 
organizaci bere za mě, okamžitě mu to žezlo předávám.  
 

Je sobota 18. 9. 2021. Jirka Štěpánek se probouzí již ve 4 hodi-
ny ráno. Ačkoliv to nedává najevo, je stejně nervózní jako já. 
Na obloze jsou ale vidět hvězdy. Vyjde to? Nebude pršet? Po-
slední předpověď říká, že déšť přijde až v 18:00 hod. Nakonec 
vstáváme v pět hodin, v 5:30, kdy zde ještě nemáme nikoho 
z našich pomocníků, přichází první účastník – Pavel Bohouš 
Malý. Předběhl i vždy prvního Petra Maršálka, který přichází 
ne dlouho po něm.  V sedm se začíná pomalinku koupaliště 
zaplňovat prvními skupinkami turistů a v osm hodin víme, že 
letošní ročník propadák nebude. Stanovil jsem si limit alespoň 
na 1250 účastníků. Přece jen – předpověď počasí nic moc. 
Dále Covid opatření a vstup jen testovaných… Nakonec celko-
vé číslo ukazuje 1526 účastníků. Jsme nadšení. Sice loňský 
rekord nepadl, ale hodnotíme účast jako velmi podařenou. Ob-
zvlášť když víme, že okolní akce např. Poříčské toulky, pří-
padně mnohem větší akce např. Přes Tři Hrady Sopotnice, 
nebo Po stopách Rumcajse – Jičín, nebo dokonce Praha-Prčice, 
tak všichni organizátoři těchto akcí už jeden či dva roky stojí a 
akce zejména z důvodu COVIDu nezorganizovali. Jsme si 
vědomi, jaké máme štěstí. 
Nyní zpětně zjišťuji, že číslo 1526 je čtvrtým nejlepším vý-
sledkem v celé historii konání našeho pochodu. Počet účastní-
ků byl překonán jen v roce 2015, 2019 a 2020. A jak to nako-
nec dopadlo s tím deštěm? Celé dopoledne občas maximálně 
zamrholí a déšť přichází opravdu až večer. 

 

Na pěších trasách byly počty účastníků následující: 
DPL + TA6 – 407 startujících (628) 

TA 16 – 555 startujících (626) 
TA 25 – 199 startujících (218) 
TA 33 – 247 startujících (251) 
TA 50 – 49 startujících (45) 

Na cyklo trasách byly počty účastníků následující: 
CYKLO 30 – 42 startujících (56) 
CYKLO 50 – 27 startujících (28) 

CELKEM: 1526 (1866) startujících 
(údaje v závorce – počty startujících v roce 2020) 

Z výše uvedených počtů opět vede dětský pohádkový les (i 
když letos jen těsně). Za to moc děkuji své ženě Zuzce, která 
tuto část má na starosti, a samozřejmě děkuji i všem pohádko-
vým bytostem, které jí na cestě pohádkou pomáhají. 

Nejvzdálenějšího účastníka evidujeme z Ružomberka. Je jím 
Alžběta Bulková. Jedná se o již pravidelného účastníka okolo 
našeho kamaráda Stana Babaly ze Stankovan.  
Nejmladším účastníkem se stal Jiří Vondřejc, (datum 
z hlediska EU nesmyslu GDPR neuvádím). 
Nejstarším účastníkem byla paní Zlata Jirásková, (ročník 1938
- 83 let).  
Nejpočetnější skupinu evidujeme z polské Poznaně. Přijeli 
k nám podruhé, letos ještě v početnější skupině než v loňském 
roce, tudíž cena od pivovaru Krakonoš a dárkového balíčku 
s kalendářem Broumova zavítala do Poznaně. Děkujeme pivo-
varu a Jitce Nigrínové.   

Musím uvést jednu zajímavost letošního ročníku.  Zaregistro-
val jsem dva běžce. Již zmiňovaného Pavla Malého – trasa 
TA33 (31,39 km dle jeho GPS) v čase 3:24 hod., a dále Honzu 
Špeldu – trasa TA50 v čase 6:38. Tudíž časy TA33 jsou stano-
veny a tímto zvažuji, zda nerozšíříme pochod o běžecké kate-
gorie. Uvidíme. Běžecké časy letošního ročníku však jsou sta-
noveny. 
Hlavní poděkování letos věnuji všem účastníkům, kteří i přes 
ne úplně pozitivní předpověď počasí a Covid opatření k nám 
opět zavítali,  a to v tak významném počtu. 
 

Poděkování rovněž patří Městu Teplice nad Metují a obci Adr-
špach za finanční a zejména materiální pomoc. Poděkování 
dále patří soukromým subjektům (Stavby Myška – hlavní part-
ner pochodu, Valenta Tomáš – technickydozor.eu, Hobra-
Školník s.r.o., Z-Trade s.r.o.,  Zámecký hotel Bischofstein – 
Volk Pavel, Bernard Lainka, Rest.TU – Radvanice,  Infrastav 
Trutnov,  Farma Bošina, ZNL s.r.o., Urbanic House s.r.o., Au-
tokemp Bučnice, Granit Lipnice s.r.o., CDS Náchod s.r.o., 
Potraviny – Petra Koderičová, Pekárny a Cukrárny Náchod, 
KOMAP Dědov, Expedition for you, Pekařství Kubovčíkovi, 
Tiskárna Knopp, reklamní agentura MACH.cz.)  Jako posled-
ního partnera zmiňuji Penzion Pod Ozvěnou – Bobkovi, kteří 
se ozvali sice po pochodu, ale forma jejich poděkování nás 
také potěšila. Děkujeme vám. 
 

Za všechny ze Spolku RADOST a Teplicko-adršpašské 33,  
Pavel Borna 

  



 

Své „ANO“ si řekli 
 
 

dne 28. července 2021 v Adršpachu, v penzionu U zámku 
Jiří Matuszek a Kateřina Doneéová, 
 

dne 30. července 2021 ve Zdoňově,  
v kostele Nejsvětější Trojice 
Radek Mozr  a Markéta Kořínková, 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

dne 14. srpna 2021 v obřadní síni 
Oldřich David a Lenka Zapletalová, 
 

dne 21. srpna 2021 na Kamenci, v kostele  
Panny Marie Pomocné, 
Marek Veverka a Kristýna Chaloupková, 
 

dne 4. září 2021 v Bučnici u jezírka 
Martin Jakubec a Simona Černá, 
 

dne 4. září 2021 na Bischofsteině u jezírka 
Tomáš Holeček a Tereza Slowaková, 
 

dne 4. září 2021 v Lachově, Penzion Kačeří 
Lukáš Joukl a Lenka Machačová, 
 

dne 9. září 2021 v Adršpachu u jezírka 
Miloš Kozák a Jana Šámalová, 
 

dne 11. září 2021 ve Zdoňově u kapličky 
Ondřej Gelbič a Šárka Čmelíková 
a 
dne 11. září 2021 v Adršpachu, ve skalách u Džbánu 
Michal Křivánek a Markéta Jirátová. 
 

Novomanželům přejeme hodně štěstí !!! 
 

Jana Záleská, matrikářka 
 

 
Upozornění 

Odjezd autobusu  
na divadelní představení 
 

VÍM, ŽE VÍŠ, ŽE VÍM...  
 

ve čtvrtek 14. října 2021  
do Hronova (Jiráskovo divadlo) 
bude ze zastávky autobusu  
v 18:00 hodin.  
Autobus pojede přes Dědov  
a Žďár nad Metují. 
 

Bc. Eliška Jirmannová 

Sidonie Springer – Mé matce 
Výstava grafického cyklu, Domov Dolní zámek,  
zámecký park 
6. 10. - 31. 12. 2021 
V Bučnici (Buchwaldsdorf), vísce mezi Teplicemi nad Metují 
(Wekelsdorf) a Adršpachem (Adersbach), prožila své dětství a 
mládí Sidonie Zdeňka Springer, malířka a grafička. Po skonče-
ní první světové války jí zemřela matka a rozvedla se po letech 
sporů s Ferdinandem Staegerem, rovněž českým Němcem, 
vynikajícím grafikem a malířem, se kterým měla syna Rudolfa. 
V poválečných letech 1919 - 1921 se Sidonie věnovala tvorbě 
cyklu Mé matce (An meine Mutter), kterým vzpomínala na své 
roky prožité s matkou v prostředí Teplicko-adršpašských skal-
ních měst. Soubor grafik Mé matce vyšel v Berlíně v roce 
1921, tedy přesně před sto lety. Jako připomínku tohoto malé-
ho výročí a tvorby Sidonie Springer jsme připravili výstavu 
reprodukcí grafik v parku Domova Dolního zámku. Ve dnech 
6. a 7. října zde budou dny otevřených dveří, výstava bude 
volně přístupná od 6. 10. každý den až do konce letošního ro-
ku.   

Petr Bergmann 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

KULTURA 



  



Příslušníci místní jednotky Sboru dobrovolných hasičů 
uctili památku svých kolegů z Koryčan. 

Děkujeme !! 
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ORDINACE MUDr. ZÁVESKÉHO 

Dne 29. 10.2021, v pátek, nebudou v provozu naše ordinace.  
V případě akutního zdravotního problému navštivte odpoví-
dající ambulanci v nemocnici.                                        
Omezení ordinační doby také naleznete na 
www.venkovskylekar.cz                     

MUDr. Ladislav Záveský  

http://www.venkovskylekar.cz



